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§ 235

Förändring av ärendelistan

Ärendet
Ordförande meddelar följande förändringar på dagens ärendelista:

- ärende 23, Byggnation av nytt äldreboende i Pedagogen Park, utgår.

- ärende 25, Omfördelning av investeringsbudget utgår.

- ärende rörande ökad kreditgräns för betalkort tillkommer.

- ärende rörande skolnämndens begäran till kommunstyrelsen om medel för kostnader 
avseende utomhusbelysning på skol-/förskolegårdar, tillkommer.

- Biblioteksplan 2020-2023 tillkommer.

- tillfälligt beslut om möjlighet till digitala möten tillkommer.
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§ 236

Beslut om medlyssning

Beslut
Kommunstyrelsen medger att Johanna Rantsi (M), Kajsa Hamnén (M), Anders Enelund (M), 
Elin Andersson (L), Glenn Grimhage (L), Bernt A Runberg (S), Maria Martini (C), Fredrik 
Mellbin (SD) och Lennart Svensson (V) får medverka digitalt utan någon form av besluts-
mandat eller möjlighet att delta i handläggningen. Medlyssningen medges för samtliga 
punkter och ersättning utgår för den tid som medlyssning sker.

Ärendet
Kommunfullmäktige är det enda organ som tillåter ledamöter att vara närvarande på distans 
(deltagande) under förutsättning att ett antal villkor är uppfyllda. Det finns inte i kommunal-
lagen något reglerat kring att ha så kallad medlyssning på nämndsmöten, exempelvis via 
Skype eller Teams. Det är upp till respektive nämnd att fatta beslut om detta är lämpligt och 
det ska då framgå i en första paragraf i protokollet.

Nämnden bör vara uppmärksam på att det är nämnden som ytterst har ansvaret för att 
informationssäkerheten upprätthålls. Medlyssning innebär inte att deltagare räknas som 
närvarande eller deltagande på mötet.



Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

6(54)
Sammanträdesdatum

2020-11-25

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 237

Meddelanden

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
1.

Sveriges kommuner och regioner cirkulär (https://skr.se/cirkular) 

20:41 - Huvudöverenskommelse om lön och allmänna anställningsvillkor m.m. - HÖK 20 -
med Svenska Kommunalarbetarförbundet

20:42 - Överenskommelse om ändringar i Allmänna bestämmelser samt bilagor till AB 

20:43 - Överenskommelse om Lön och anställningsvillkor för personlig assistent och 
anhörigvårdare PAN 20 med Svenska Kommunalarbetareförbundet

20:44 - Huvudöverenskommelse om lön m.m. - HÖK 20 - med OFR Allmän kommunal 
verksamhet 

20:45 - Definitivt Omsorgsprisindex (OPI) för 2020 

20:46 - Kommunala ansvarsåtaganden för egna hem och småhus i bostadsrättsform 

2.

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 21 oktober 2020.

3.

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden, § 115 - Yttrande över Nationellt 
vårdprogram för palliativ vård (dnr KS 301/20).

4. Protokollsutdrag från kultur- och fritidsnämnden, § 100 - Rapport sommarlovsaktiviteter 
2020.
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§ 238 Dnr 221/2020

Förstudie - sociala investeringar med fokus fler nyanlända kvinnor i 
arbete.

Beslut
Uppdraget om förstudie för social investering med inriktningen att fler nyanlända kvinnor
kommer i arbete anses avrapporterat och föreslås därmed avslutat. I kommunstyrelsens 
budgetförslag, som behandlats i kommunfullmäktige 18 november, finns medel avsatta för en 
satsning enligt förslaget i rapporten.

Ärendet
Fullmäktige lämnade i budget/plan 2020 uppdrag om en Förstudie inför en social investering, 
med fokus fler nyanlända kvinnor i arbete. Uppdraget är en fortsättning på det tidigare 
uppdraget att ta fram en modell för sociala investeringar i Mölndals stad. Förstudien 
presenteras i en rapport som även innehåller ett förslag till en första satsning. Rapporten har 
sänts på remiss till social- och arbetsmarknadsnämnden, utbildningsnämnden och 
skolnämnden. De tre nämnderna har lämnat yttranden.

Förstudien har koordinerats med ett parallellt uppdrag från kommunstyrelsen om organisation 
och resursbehov för ett kontinuerligt arbete med sociala investeringar i staden, enligt beslut 
KS 27 februari 2019, § 53.

Ärendets behandling

Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2020, § 62.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Uppdraget om förstudie för social investering med inriktningen att fler nyanlända kvinnor 
kommer i arbete anses avrapporterat och föreslås därmed avslutat. I kommunstyrelsens 
budgetförslag, som behandlats i kommunfullmäktige 18 november, finns medel avsatta för en 
satsning enligt förslaget i rapporten.

Ledamöternas förslag till beslut
My Högfeldt (MP) föreslår, med instämmande av Merjem Maslo (M), Stefan Gustafsson (S), 
Marie Lindqvist (V), Adam F Laurén (KD) och Ove Dröscher (S), bifall till sociala 
hållbarhetsutskottets förlag till beslut.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Expedieras till
Stadsledningsförvaltningen ekonomiavdelningen, social- och arbetsmarknadsnämnden, 
utbildningsnämnden, skolnämnden, sociala hållbarhetsutskottet
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§ 239 Dnr 222/2020

Organisation och resurser för arbete med sociala investeringar

Beslut
- Sociala hållbarhetsutskottet blir politisk styrgrupp för arbetet med sociala investeringar.

- Organisation och arbetsformer för samverkan utvecklas successivt med start 2021 och 
utifrån skrivelsen om Organisation och resursbehov, daterad 17 augusti 2020.

- Budgetberedningen och sociala hållbarhetsutskottet har en kontinuerlig dialog kring fortsatta 
sociala investeringssatsningar.

- Uppdraget anses rapporterat.

Ärendet
Stadsledningsförvaltningen redovisade 27 februari 2019 förslag till övergripande modell för 
arbete med sociala investeringar. Kommunstyrelsen gav vid mötet ett nytt uppdrag om att 
förtydliga organisation och resursbehov för ett kontinuerligt arbete, § 53. 

Arbetet har koordinerats med fullmäktiges uppdrag i budget/plan 2020 att genomföra en 
förstudie inför en social investering med syfte att fler nyanlända kvinnor kommer i arbete, 
kommunstyrelsen 2 oktober 2019, § 2018. Delrapportering har gjorts till budgetberedningen 
under våren och en rapportering gjordes till kommunstyrelsens sociala hållbarhetsutskott i 
augusti 2020.

Ärendets behandling

Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 20 november 2020, § 63.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
- Sociala hållbarhetsutskottet blir politisk styrgrupp för arbetet med sociala investeringar.

- Organisation och arbetsformer för samverkan utvecklas successivt med start 2021 och 
utifrån skrivelsen om Organisation och resursbehov, daterad 17 augusti 2020.

- Budgetberedningen och sociala hållbarhetsutskottet har en kontinuerlig dialog kring fortsatta 
sociala investeringssatsningar.

- Uppdraget anses rapporterat.
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Ledamöternas förslag till beslut
My Högfeldt (MP) föreslår, med instämmande av Merjem Maslo (M), Stefan Gustafsson (S), 
Marie Lindqvist (V), Adam F Laurén (KD) och Ove Dröscher (S), bifall till sociala 
hållbarhetsutskottets förlag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Expedieras till
Budgetberedningen, sociala hållbarhetsutskottet
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§ 240 Dnr 15/2020

Lokal samverkansöverenskommelse med lokalpolisområden 
Storgöteborg syd 2021-2022

Beslut
Kommunstyrelsen antar förslaget till lokal samverkansöverenskommelse med 
polismyndigheten för lokalpolisområde Storgöteborg Syd, för perioden 2021 2022.

Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att underteckna överenskommelsen.

Ärendet
Polisens grundläggande målsättning är att minska brottsligheten och öka människors trygghet. 
Rättsväsendet klarar dock inte ensamma denna målsättning, den förutsätter att flera aktörer tar 
ansvar för utvecklingen mot ett tryggare samhälle. Förslag till lokal överenskommelse för 
2021 2022 ligger till grund för Mölndals stads samverkan med polismyndigheten avseende 
lokalpolisområden Storgöteborg syd.

Den lokala samverkansöverenskommelsen innehåller Gemensam åtgärdsplan Trygg i Mölndal 
2021 2022. Planen fokuserar på tre områden, narkotika, ungdomar i riskzon samt upplevd 

-modellen, effektiv 
samordning för trygghet.

Det lokala brottsförebyggande rådet ställer sig bakom samverkansöverenskommelsen enligt 
rådets sammanträde den 29 september 2020.

Ärendets behandling

Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 27 oktober 2020, § 54. 

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar förslaget till lokal samverkansöverenskommelse med 
polismyndigheten för lokalpolisområde Storgöteborg Syd, för perioden 2021 2022.

Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att underteckna överenskommelsen.

Beslutsgång

Ordförande frågar om sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Expedieras till
Brottsförebyggande rådets styrgrupp, sociala hållbarhetsutskottet
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§ 241 Dnr 197/2020

Inbjudan till Mölndals stad att delta i Kommunernas klimatlöften

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta nio klimatlöften enligt beskrivning i tjänsteskrivelsen.

Kommunstyrelsen beslutar att formulera ett åtagande till Klimat 2030, baserat på befintliga 
mål, strategier och satsningar.

Reservation

Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Mölndal har ställt sig bakom den regionala satsningen Västra Götaland Klimat 2030. De 
gemensamma målen är att klimatutsläppen i Västra Götaland ska minska med 80 procent till 
år 2030. Bakom Klimat 2030 står kommuner, näringsliv, ideella organisationer, akademi och 
statliga institutioner i Västra Götaland. Kommunerna har en strategiskt viktig roll för att 
klimatmålen ska nås och i att vara en föregångare för företag och invånare. Därför lanseras 
satsningen Kommunernas klimatlöften, som ett nytt arbetssätt för Klimat 2030.

Kommunernas klimatlöften består av 20 olika åtgärder som enligt Klimat 2030 är väl 
beprövade och som kan ge stor utsläppsminskning. Varje kommun väljer ut ett antal 
klimatlöften som ska genomföras under 2021. Flertalet av löftena är arbetssätt som Mölndals 
stad redan använder sig av. Andra löften innebär ambitionshöjningar för staden. 

Förslaget innebär att Mölndals stad antar nio klimatlöften inför 2021: Att nya personbilar är 
miljöbilar; att ställa krav på transporter i upphandling; att minska inköpen av fossilbaserade 
engångsprodukter; att använda cirkulära möbler; att möjliggöra för medborgarna att låna/hyra 
produkter istället för att köpa; att mäta matsvinn i offentlig verksamhet och ha mål, att minska 
klimatbelastningen över livscykeln vid nybyggnation, att producera egen solel och att 
arrangera event/aktiviteter riktat till allmänheten om klimat.

Alla aktörer inom Klimat 2030 uppmanas också att formulera sitt åtagande i arbetet mot de 
gemensamma målen. Mölndals stads åtagande föreslås utgå ifrån de befintliga mål, strategier 
och satsningar som staden arbetar med.

Ärendets behandling

Arbetsutskottet har behandlat ärende den 11 november 2020, § 161.
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Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att anta nio klimatlöften enligt beskrivning i tjänsteskrivelsen.  

Kommunstyrelsen beslutar att formulera ett åtagande till Klimat 2030, baserat på befintliga 
mål, strategier och satsningar.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår avslag på ärendet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.     

Expedieras till
Miljösamordnare
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§ 242 Dnr 286/2020

Åtgärdsvalsstudie Varberg - Göteborg

Beslut
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och översänder Mölndals stads 
synpunkter på Åtgärdsvalsstudie Varberg-Göteborg samt Åtgärdsvalsstudie E6:an genom 
Mölndal och Göteborg till Trafikverket.

Deltar ej i beslut
Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Trafikverket har översänt åtgärdsvalsstudie för stråket Varberg-Göteborg och ger staden 
möjlighet att komma med synpunkter på studien.

Åtgärdsvalsstudien har pågått sedan 2017 och materialet som är framtaget är omfattande. En 
bit in i arbetet delades studien upp i två delar. Den ena delen behandlade stråket Varberg-
Göteborg där framför allt järnvägen studerades och den andra delen omfattade E6:an mellan 
Åbromotet och Tingstadstunneln. Stadens svar till Trafikverket är samordnat för de båda 
studierna, men ärendena med sina handlingar är diarieförda var för sig. Diarienummer för 
ÅVS E6:an är KS 286/20. 

ÅVS Varberg-Göteborg beskriver kapacitetsbrist på Västkustbanan som föreslås åtgärdas 
genom bland annat ombyggnad av Kungsbacka station och utbyggnad av fyrspår mellan 
Kungsbacka station och Hede station i Kungsbacka kommun. Åtgärdsförslagen omfattar även 
utbyggnad av förbigångsspår i Kålleredstrakten där två möjliga placeringar nämns, 
Brännemaden och Sagåsen.

Studien har kommit fram till att fyrspår längs hela sträckan Kungsbacka-Mölndal inte är 
aktuellt förrän tidigast 2050. Olika bansträckningar för utbyggnad av fyrspår från Hede station 
till Mölndals station har studerats översiktligt. 

Trimningsåtgärder för väg för förbättrad kollektivtrafik och trafiksäkerhet föreslås vilket 
beskrivs mer i ÅVS E6:an. 

Åtgärdsvalsstudien omfattar en huvudrapport och 13 bilagor. I bilaga PM Inriktningsförslag 
finns en sammanfattning av studien med de åtgärdspaket som föreslås. Bilaga Fyra spår 
Mölndal-Kungsbacka är en rapport om möjliga alternativ på utbyggnad av fyra spår den 
sträckan. Bilaga Förbigångsspår uppspår Hede-Kungsbacka är en rapport om möjlig placering 
av förbigångsspår i Kålleredstrakten.
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Ärendets behandling

Arbetsutskottet har informerats om ärendet den 4 november 2020, § 143.
Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2020.
Förslag till yttrande.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 153, och har lämnat ärendet 
utan eget förslag.

Förslag till beslut

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår att kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och 
översänder Mölndals stads synpunkter på Åtgärdsvalsstudie Varberg-Göteborg samt 
åtgärdsvalsstudie E6:an genom Mölndal och Göteborg till Trafikverket.

Beslutsgång

Ordförande frågar om Kristian Vramstens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Trafikverket, projektledare Järnväg i Mölndal
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§ 243 Dnr 291/2020

Yttrande över samrådsunderlag uppställningsspår Pilekrogen

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner föreliggande förslag till Yttrande över Samrådsunderlag 
uppställningsspår Pilekrogen daterat 2020-11-06 och översänder det till Trafikverket.

Deltar ej i beslut
Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Trafikverket har översänt Samrådsunderlag uppställningsspår Pilekrogen och önskar stadens 
yttrande över materialet.

När Västlänken, tågtunneln under Göteborg, byggs och börjar användas kommer de 
uppställningsspår som idag används vid Göteborg C inte vara tillgängliga för pendel- och 
regiontåg. Nya uppställningsspår behöver lokaliseras både norr och söder om Västlänken. 

Trafikverket har studerat tre alternativa lokaliseringar för uppställning i Mölndal och bedömer 
att Pilekrogen vid Sandbäck är den plats som har bäst förutsättningar.

Trafikverket har här för avsikt att bygga uppställningsspår och förbigångsspår. Ytan som 
krävs överstiger 50 000 kvadratmeter.

Det dokument som utgör samrådsunderlag i detta skede av planläggningen är underlag för 
länsstyrelsens beslut om den planerade åtgärden kan antas medföra betydande miljöpåverkan.

I området vid Pilekrogen ligger idag en tennisanläggning med utomhusbanor och en 
parkering. Parallellt med Västkustbanan löper en gång- och cykelväg som kommer behöva 
omlokaliseras till ett läge närmare Kungsbackavägen. 

Staden har ett pågående projekt gällande Kålleredsbäcken som rinner genom området. 
Stadens projekt innebär att Kålleredsbäckens möjlighet till avrinning/översvämning ska höjas. 
Detta projekt samordnas med Trafikverkets planering och hänsyn tas till de konsekvenser 
detta får på Kålleredsbäckens utbredning vid översvämning.

I norra delen av området finns gällande detaljplaner. Dessa kommer ändras till att medge 
järnvägsändamål så att Trafikverket kan fastställa en järnvägsplan. Den södra delen är 
oplanerad och där kommer Trafikverket göra en järnvägsplan.

Ärendets behandling

Arbetsutskottet har informerats om ärendet den 4 november 2020, § 144.
Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2020.
Förslag till yttrande
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Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 154 och har lämnat ärendet 
utan eget förslag till beslut.

Förslag till beslut

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår att kommunstyrelsen godkänner föreliggande förslag till 
Yttrande över Samrådsunderlag uppställningsspår Pilekrogen daterat 2020-11-06 och 
översänder det till Trafikverket.

Beslutsgång

Ordförande frågar om Kristian Vramstens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Trafikverket, projektledare för Järnväg i Mölndal
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§ 244 Dnr 302/2020

Antagande av plan Göteborgsregionen minskar avfallet -
Avfallsplan för tretton kommuner till 2030

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige antar "Göteborgsregionen minskar avfallet - Avfallsplan för tretton 
kommuner till 2030." Genomförandet av avfallsplanen kräver avgiftshöjningar och 
skattemedel, vilket måste prövas mot andra prioriteringar i ordinarie budgetprocesser.

Ärendet
I enlighet med miljöbalken 15 kap. ska kommunen ha en Renhållningsordning som utgörs av 
avfallsplan samt lokala föreskrifter för avfallshantering och den antas av kommunfullmäktige.

Avfallsplanen ska innehålla mål för långsiktig planering av förebyggande och hantering av 
avfall inom kommunen. Göteborgsregionens 13 medlemskommuner har gemensamt arbetet 
fram en avfallsplan, se bilaga "Göteborgsregionen minskar avfallet Avfallsplan för tretton 
kommuner till 2030", som respektive kommun har möjlighet att anta som sin egen. Genom en 
gemensam regional avfallsplan och samarbete för att uppnå målen i planen möjliggörs flera 
synergieffekter.

Planen innehåller sex olika målområden:

- Förebyggande
- Återanvändning
- Återvinning
- Fysisk planering
- Användarfokus
- Nedskräpning

Målen i den nya avfallsplanen följer de mål som finns i regional, nationella och internationella 
mål. De flesta målen i Göteborgsregionen minskar avfallet har en något högre ambitionsnivå 
än vad som förskrivs i ovanstående mål.

I Naturvårdsverkets föreskrifter om kommunala avfallsplaner tillkom under 2017 nya 
områden och vissa områden har fått en tydligare innebörd i föreskrifterna jämfört med 
tidigare. Dessa områden är avfallsförebyggande, ökad återanvändning, nedskräpning och 
avfallshantering i samhällsplaneringen, inklusive allt kommunalt verksamhetsavfall. För att 
uppnå målen i planen och framförallt inom de nya områdena är en samordning av kommunens 
förvaltningar och bolag nödvändig. Även i föreskrifterna lyft samverkan inom kommunen 
som en viktig framgångsfaktor för att uppnå målen i avfallsplanen som är hela kommunens 
gemensamma plan.
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Det finns en stor skillnad mellan den gamla avfallsplanen som gäller till år 2020 och den nya 
avfallsplanen. Den nuvarande avfallsplanen är mer riktad till de som arbetar med 
avfallshanteringen, i vårt fall inom tekniska förvaltningen, återvinning och avfall. Däremot 
kommer den nya avfallsplanen även att rikta sig mot alla kommunala verksamheter och 
kommunala bolag.

Omfattningen av den nya regionala avfallsplanen medför att genomförandet av planen, i större 
utsträckning än tidigare behöver finansieras från både avfallstaxan och skattemedel. 
Göteborgsregionen kommer att samordna framtagning av regionala handlingsplaner för att 
uppfylla målen i avfallsplanen. Dessa handlingsplaner kommer därefter att implementeras, 
anpassas och fördjupas i respektive medlemskommun.

Ärendets behandling

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 27 augusti 2020, § 73.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 160.

Förslag till beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige antar "Göteborgsregionen minskar avfallet - Avfallsplan för tretton 
kommuner till 2030." Genomförandet av avfallsplanen kräver avgiftshöjningar och 
skattemedel, vilket måste prövas mot andra prioriteringar i ordinarie budgetprocesser.

Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 245 Dnr 297/2020

Generell rättegångsfullmakt för stadsdirektör och stadsjurister

Beslut
Stadsdirektören Mio Saba, förvaltningschefen Carina Nordgren, stadsjuristen Henriette de 
Maré och stadsjuristen Josefin Ludvigsson, eller den någon av dem vid varje tillfälle utser i 
sitt ställe, ges fullmakt att var för sig:

1. väcka, utföra, fullfölja och bevaka stadens talan i alla de fall då stadens rätt kommer ifråga 
vid samtliga domstolar, övriga myndigheter och inrättningar 

2. bevaka stadens rätt även utom domstol i förekommande fall 

3. ta emot delgivningar av stämningar, kallelser och andra handlingar av olika slag på stadens 
vägnar

4. utföra och bevaka stadens talan vid konkurser

5. ta emot och kvittera stadens tillkommande värdehandlingar och kontanta medel

6. anta eller förkasta förlikning i nämnda mål eller ärenden

Fullmakten gäller t o m den 31 december 2022.

Kommunstyrelsen återkallar tidigare rättegångsfullmakt, given genom beslut 2019-10-30, 

§ 223.

Ärendet
Den nu gällande generella rättegångsfullmakten för stadsdirektör och stadsjurister bör 
uppdateras. Kommunstyrelsen behöver därför besluta om en ny generell rättegångsfullmakt 
och återkalla den gamla.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 27 oktober 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 149.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Stadsdirektören Mio Saba, förvaltningschefen Carina Nordgren, stadsjuristen Henriette de 
Maré och stadsjuristen Josefin Ludvigsson, eller den någon av dem vid varje tillfälle utser i 
sitt ställe, ges fullmakt att var för sig:



Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

21(54)
Sammanträdesdatum

2020-11-25

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

1. väcka, utföra, fullfölja och bevaka stadens talan i alla de fall då stadens rätt kommer ifråga 
vid samtliga domstolar, övriga myndigheter och inrättningar 
2. bevaka stadens rätt även utom domstol i förekommande fall 
3. ta emot delgivningar av stämningar, kallelser och andra handlingar av olika slag på stadens 
vägnar
4. utföra och bevaka stadens talan vid konkurser
5. ta emot och kvittera stadens tillkommande värdehandlingar och kontanta medel
6. anta eller förkasta förlikning i nämnda mål eller ärenden

Fullmakten gäller t o m den 31 december 2022.

Kommunstyrelsen återkallar tidigare rättegångsfullmakt, given genom beslut 2019-10-30, 
§ 223.

Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Stadsdirektören Mio Saba, förvaltningschefen Carina Nordgren, stadsjuristen Henriette de 
Maré och stadsjuristen Josefin Ludvigsson
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§ 246 Dnr 296/2020

Firmateckningsrätt för Mölndals stad

Beslut
Följande personer bemyndigas att, två i förening, företräda Mölndals stad och teckna dess 
firma: Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M), kommunstyrelsens vice 
ordförande Stefan Gustafsson (S), stadsdirektören Mio Saba, förvaltningschefen Carina 
Nordgren, ekonomichefen Eveline Stomvall, HR-chefen Maria Stenman och stadsjuristen 
Henriette de Maré.

Detta beslut ersätter kommunstyrelsens tidigare beslut 2019-10-30 § 222 om firmatecknings-
rätt för Mölndals stad och gäller längst till och med 2022-12-31.

Ärendet
I vissa sammanhang efterfrågas någon form av handling som generellt visar vem som är 
stadens firmatecknare. För att underlätta den praktiska hanteringen när Mölndals stad ska ingå 
avtal med extern part, exempelvis banker, eller göra vissa typer av ansökningar, kan det vara 
praktiskt att kommunstyrelsen fattar ett beslut om vem som har rätt att företräda staden och 
teckna dess firma. Kommunstyrelsen har tidigare fattat sådana beslut som nu behöver ändras 
på grund av personalförändringar.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 27 oktober 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 150.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Följande personer bemyndigas att, två i förening, företräda Mölndals stad och teckna dess 
firma: Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M), kommunstyrelsens vice 
ordförande Stefan Gustafsson (S), stadsdirektören Mio Saba, förvaltningschefen Carina 
Nordgren, ekonomichefen Eveline Stomvall, HR-chefen Maria Stenman och stadsjuristen 
Henriette de Maré.

Detta beslut ersätter kommunstyrelsens tidigare beslut 2019-10-30 § 222 om firmatecknings-
rätt för Mölndals stad och gäller längst till och med 2022-12-31.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M), kommunstyrelsens vice ordförande 
Stefan Gustafsson (S), stadsdirektören Mio Saba, förvaltningschefen Carina Nordgren, 
ekonomichefen Eveline Stomvall, HR-chefen Maria Stenman och stadsjuristen Henriette de 
Maré.
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§ 247 Dnr 281/2020

Revidering av stadens finanspolicy

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna uppdaterade riktlinjer för finansförvaltningen under 
förutsättning att kommunfullmäktige antar förslaget till finanspolicy.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad finanspolicy.

Ärendet
Stadsledningsförvaltningen har i enlighet med reglerna i gällande finanspolicy gjort en 
översyn av detta styrdokument. Senast kommunfullmäktige beslutade om nuvarande policy 
var år 2014. Översynen har inte resulterat i några större förändringar och nuvarande policy 
bedöms hantera risker och andra delar som kan förväntas av en finanspolicy. Reviderat 
dokument har dock förnyats lite rörande layouten med målsättning att tydliggöra och förenkla 
för läsaren. Ett stycke har lagts till rörande hållbara och ansvarsfulla placeringar. I dagsläget 
har staden inga placerade medel men om detta skulle bli aktuellt så behövs en tydlighet 
rörande hur placeringarna får göras ur ett etiskt perspektiv.

I likviditetsförvaltningen har ett stycke rörande att placeringar ej får göras med bindningstid 
som överstiger ett år tagits bort. Detta då det med nuvarande marknadsläge ger en väldigt låg 
avkastning eller ingen avkastning alls med en så kort placeringshorisont. I tillhörande 
riktlinjer för finanspolicyn har justering gjorts att placering får ske till en kapitalbindningstid
längre än ett år om placeringarna kan omsättas till likvida medel inom tre dagar. Detta breddar 
möjligheten till placering av tillfällig överlikviditet.

I nu gällande policy görs undantag från principerna om centraliserad finanshantering i form av 
att Mölndal Energi AB medges hantera derivatinstrument för elhandel enligt bolagets egen 
policy. Även de helägda bolag som beviljats borgen får refinansiera befintlig lånevolym enligt 
fastställd borgensram samt vidta räntesäkringar enligt egen finanspolicy. Dessa undantag 
föreslås få vara kvar. Skulle staden överväga att ta bort dessa undantag bör bolagen få yttra 
sig innan ändringen genomförs.

Tillhörande riktlinjer till finanspolicyn, som beslutas av kommunstyrelsen, har också 
uppdaterats. Översynen har inte resulterat i några större förändringar. Men likt finanspolicyn 
har även riktlinjerna fått en ny layout för att tydliggöra och förenkla för läsaren. De  
justeringar som gjorts, som också nämnts ovan, är att placering av likvida medel får göras på 
en längre kapitalbindningstid än ett år om placeringen kan omsättas till likvida medel inom tre  
arbetsdagar. Detta möjliggör placering av överlikviditet på ett enklare sätt och ger möjlighet 
att få bättre avkastning.
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I riktlinjerna har ett krav lagts till på genomsnittlig kapitalbindningstid på minst ett år och som 
mest 5 år. Syftet är till att få en differentierad förfallostruktur i skuldportföljen. En möjlighet 
till avsteg har också lagts till om det finns lån där avsikten är att amortera vid kapitalförfall. 

Genomsnittlig räntebindningstid i riktlinjerna har ändrats och tillåts uppgå till 5 år, vilket är 
en anpassning till marknadsläget där det är fördelaktigt att binda på en längre horisont då 
räntorna är historiskt låga. En justering av räntebindningsperioder har också gjorts till att 
skuldportföljen normalt högst 40% får räntejusteras under en rullande 12 månaders period 
men där en tillfällig avvikelse om 20 % accepteras. 

En översyn pågår rörande leasing i staden, den är ännu ej klar och beroende på vad man 
kommer fram till kan stycket om leasing i riktlinjerna komma att uppdateras.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 14 oktober 2020.
Reviderad finanspolicy.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 156.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna uppdaterade riktlinjer för finansförvaltningen enligt 
bilaga under förutsättning att kommunfullmäktige antar förslaget till finanspolicy.

Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Stadsledningsförvaltningens ekonomiavdelning, finans- och bolagsstrateg, samtliga av stadens 
helägda bolag
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§ 248 Dnr 193/2020

Taxa för sotning mm. samt revidering av taxor för 
brandskyddskontroll 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Taxa för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 6 § lagen om skydd mot olyckor, antas.

Frister för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 1 § lagen om skydd mot olyckor, antas.

Taxa för sotning och rengöring, gäller från 1 januari 2022, med de revideringar som anges 
nedan.

Frister för sotning och rengöring gäller från 1 januari 2022. 

Taxans basår är 2019.

Räddningstjänstförbundet Storgöteborg justerar för varje avgiftsår taxa för sotning och 
rengöring. Taxan revideras årligen från 2020 enligt aktuellt sotningsindex, som är 
överenskommet mellan Sveriges Skorstensfejarmästares Riksförbund och Sveriges 
Kommuner och Regioner. Räddningstjänstförbundet Storgöteborg ska från ikraftträdandet 
2022 årligen justera taxan i enlighet med det nationella sotningsindex som meddelats av 
Sveriges Kommuner och Regioner.

Taxan för brandskyddskontroll p. 1.4 Avgift för ombokning ska ha följande formulering:

Ärendet
Befintliga avtal med nuvarande sotningsleverantörer löper ut 31 december 2021. En ny 
upphandling måste göras innan nya kontrakt tilldelas. För att kunna göra en upphandling som 
inte baseras på lägsta pris måste en taxa för sotning och rengöring, vilken omfattar samtliga 
medlemskommuner, vara fastställd inför kommande avtalsperiod.

Detta innebär att upphandlingen kommer baseras på kvalitetskriterier istället för pris. De 
förändringar som nu föreslås är resultatet av en översyn som gjorts av den befintliga taxan. I 
översynen har det framkommit att nuvarande taxa upplevs enkel och tydlig i sin konstruktion 
och därmed lämnas konstruktionen orörd. Däremot görs vissa tillägg och justeringar 
avseende: rengöring utom ordinarie arbetstid med OB-tillägg

- omfattande sotningsbehov inom ordinarie sotningsfrist samt enstaka sotning vid behov 
mellan ordinarie sotningstillfällen

- avgift för ej tillträde
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- avgift för ombokning

Vid fullmäktiges sammanträde den 21 oktober 2020, § 135, beslutades att anta ett flertal taxor 

Vid arbetet med revidering av nuvarande sotningstaxa uppmärksammades att avgiften för 
ombokning skiljer sig åt på så sätt att en avgift alltid ska tas ut för ombokning till en annan 
dag vid brandskyddskontroll medan förslaget till kommande sotningstaxa innebär att avgift 
ska tas ut endast då ombokning skett senare än 48 helgfria timmar före aviserat besök.

Det är rimligt att avgiften för ombokning är samma i sin lydelse i båda taxorna varför ett 
förslag om revidering av brandskyddskontrolltaxan avseende denna bestämmelse nu har tagits 
fram enligt nedan.

Nuvarande lydelse i taxa för brandskyddskontroll:

1.4 Avgift för ombokning

Då kontrollen inte kunnat utföras enligt ordinarie avisering och fastighetsägaren eller 
nyttjanderättshavaren ombokat till annan dag än den aviserade.

Föreslagen ny lydelse i taxa för brandskyddskontroll:

1.4 Avgift för ombokning

Då fastighetsägaren eller nyttjanderättshavaren ombokat senare än 48 helgfria timmar före 
aviserat besök, uttas en grundavgift.

Ärendets behandling

Räddningstjänstförbundet Storgöteborg har behandlat ärendet 8 oktober 2020.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 3 november 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 158.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Taxa för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 6 § lagen om skydd mot olyckor, antas.
Frister för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 1 § lagen om skydd mot olyckor, antas.
Taxa för sotning och rengöring, gäller från 1 januari 2022, med de revideringar som anges 
nedan.
Frister för sotning och rengöring gäller från 1 januari 2022. 
Taxans basår är 2019.
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg justerar för varje avgiftsår taxa för sotning och 
rengöring. Taxan revideras årligen från 2020 enligt aktuellt sotningsindex, som är 
överenskommet mellan Sveriges Skorstensfejarmästares Riksförbund och Sveriges 
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Kommuner och Regioner. Räddningstjänstförbundet Storgöteborg ska från ikraftträdandet 
2022 årligen justera taxan i enlighet med det nationella sotningsindex som meddelats av 
Sveriges Kommuner och Regioner.

Taxan för brandskyddskontroll p. 1.4 Avgift för ombokning ska ha följande formulering:

aviserat besök, uttas en g

Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 249 Dnr 292/2020

Taxa för provisorisk dödsbohantering

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Mölndals stad tar ut ersättning av dödsbo för sina kostnader för provisorisk dödsboförvaltning 
respektive för gravsättning. För faktiskt nedlagd handläggningstid, tas ut en ersättning med 
0.8 % av prisbasbeloppet per timme (timavgift). Avgift tas ut för varje halv timme nedlagd 
handläggningstid. Om den sammanlagda handläggningstiden understiger en halvtimme tas 
ingen timavgift ut. Därutöver tas ersättning ut för direkta utlägg som kommunen haft för att 
utföra sitt uppdrag. Ersättning tas enbart tas ut från de dödsbon där det finns tillgångar. Taxan 
gäller från 1 januari 2021.

Ärendet

Socialnämnden ansvarar för att utreda och förvalta dödsbon provisoriskt till dess 
dödsbodelägare påträffas och ärendet överlämnas. Nämnden har rätt att ta ut ersättning av 
boet för sina kostnader för dödsboförvaltning och åtgärder. Avgiften för provisorisk 
dödsboförvaltning får inte överstiga stadens självkostnad.

Förvaltning av dödsbon är inte myndighetsutövning och därför ska mervärdesskatt betalas. 
Självkostnaden per timme beräknas till 0,8% av prisbasbeloppet och avgiften förslås därför 
följa prisbasbeloppet för att följa kostnadsutvecklingen.

Ärendets behandling

Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 22 oktober 2020, § 63.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 157.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Mölndals stad tar ut ersättning av dödsbo för sina kostnader för provisorisk dödsboförvaltning 
respektive för gravsättning. För faktiskt nedlagd handläggningstid, tas ut en ersättning med 
0.8 % av prisbasbeloppet per timme (timavgift). Avgift tas ut för varje halv timme nedlagd 
handläggningstid. Om den sammanlagda handläggningstiden understiger en halvtimme tas 
ingen timavgift ut. Därutöver tas ersättning ut för direkta utlägg som kommunen haft för att 
utföra sitt uppdrag. Ersättning tas enbart ut från de dödsbon där det finns tillgångar. Taxan 
gäller från 1 januari 2021.

Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 250 Dnr 43/2020

Besöksnäringsstrategi 2020-2025 

Beslut
Mölndals stads strategi för besöksnäringen för åren 2020-2025, med sikte på 2035, antas.

Ärendet
Mölndals stads strategi för besöksnäringen är ett av stadens övergripande dokument som 
beskriver hur staden ska arbeta med strategiska besöksnäringsfrågor på ett konkret, långsiktigt 
och målinriktat sätt. Syftet med strategin är att tydliggöra och stärka Mölndals stad samlade 
arbete gentemot besöksnäringen, för att skapa goda förutsättningar för företagande och för att 
bygga destinationen Mölndal. Strategin tar sin utgångspunkt i Mölndals stads roll i 
Göteborgsregionens utveckling, därav de tydliga kopplingarna till Göteborgs Stads program 
för besöksnäringens utveckling fram till 2030.

Strategins målbild uttrycker stadens ambition för vad som ska uppnås genom det samlade 
arbetet med besöksnäringens utveckling under åren 2020-2025, med sikte på 2035. Strategin 
innehåller konkreta strategier och nyckelfrågor för hur Mölndals stad ska arbeta för att uppnå 
den övergripande målbilden; till år 2035 har antalet gästnätter, omsättning och antal 
sysselsättningstillfällen inom besöksnäringen väsentligt ökat från år 2017. Strategin är 
framtagen i dialog med representanter från Mölndals stads egna besöksnäringsaktörer och 
med stöd från Göteborg & Co samt Turistrådet Västsverige. Strategin kommer att brytas ner i 
konkreta åtgärder och integreras i näringslivsenhetens årliga handlingsplaner. Vart fjärde år 
revideras innehållet i strategin.

Öppenhet för omvärlden och samarbete över regionala gränser är grundläggande principer i 
strategin som omfattas både av Mölndals stads egna besöksnäringsaktörer och av aktörer från 
det privata näringslivet.

Ärendets behandling

Arbetsutskottet har återemitterat ärendet den 9 september 2020, § 106.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 4 november 2020, § 144.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Förslag till Mölndals stads strategi för besöksnäringen för åren 2020-2025, med sikte på 2035, 
antas.

Ledamöternas förslag till beslut 

Marie Lindqvist (V) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.
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Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Näringslivsenheten 
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§ 251 Dnr 261/2020

Kommunal skötsel av allmänna toaletter, Herkulesgården

Beslut
Avtalet med FK Herkules avslutas.

Stadsledningsförvaltningen och serviceförvaltningen får i uppdrag att utreda hur funktionen 
allmän toalett kan upprätthållas vid Herkulesgården.

Ärendet
I en motion 20 oktober 2004, aktualiserades problemet med avsaknaden av en offentlig toalett 
i den södra delen av Gunneboområdet. Motionären påtalar även behovet av ett regnskydd vid
Herkulesgården. Dåvarande kommunledningskontoret upprättade med anledning av motionen 
en tjänsteskrivelse till kommunfullmäktige där man bland annat närmare belyste frågan, samt 
redogjorde för de ekonomiska villkoren.

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 april 2007 § 58, beslutades att bevilja FK 
Herkules ett ränte- och amorteringsfritt lån på 2,2 mnkr, som motsvarar full finansiering av 
om- och tillbyggnad av Herkulesgården för syftet att anordna en offentlig toalett. 

Ursprungligen var då också tanken att föreningen skulle svara för den offentliga toalettens 
framtida drift och skötsel. Efter att kommunen upprättat en skuldförbindelse där det angavs 
under vilka förutsättningar lånet gällde återkom föreningen till kommunen och förklarade att 
man inte hade några resurser att svara för toalettens drift och städning, och föreslog istället att 
kommunen skulle svara för denna syssla. Utifrån föreningens begäran, och efter politiska 
direktiv reviderades skuldförbindelsen så att kommunen svarar för att toaletten blir regel-
bundet städad samt att den förses med sedvanligt förbrukningsmateriel såsom tvål, toalett-
papper, engångshanddukar och dylikt.

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 26 mars 2008 beslutades att godkänna den 
reviderade skuldförbindelsen med den reglering som finns avseende drift och skötsel av den 
offentliga toaletten.

Arrendeavtalet med FK Herkules:

I samband med att kommunfullmäktige beviljade ett ränte- och amorteringsfritt lån till FK 
Herkules gjordes också en översyn av det arrendeavtal som fanns mellan staden och FK 
Herkules. Den huvudsakliga anledningen till detta var att det tidigare avtalet (från 1976) hade 
en avtalstid om 1 år i sänder, men det fanns även anledning att revidera arrendeområdets 
omfattning så att det överensstämde med det område som klubben använder.

Det avtal som tecknades 2009 har en arrendetid som gäller fram till 31 december 2028. 
Uppsägningstiden är 1 år. Vid utebliven uppsägning förlängs avtalet med 5 år i sänder. 



Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

33(54)
Sammanträdesdatum

2020-11-25

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2008 att godkänna det reviderade 
arrendeavtalet med FK Herkules. Sedan kommunstyrelsens beslut 26 mars 2008, har 
serviceförvaltningen ålagts att inom egen budget skött drift och städning av toaletten, således 
under ca 12 år. Då stadsjurists tolkning av kommunallagen idag inte tillåter stadens interna 
tjänsteleverantör att utföra tjänster till extern part, särskilt då ingen ersättning för detta utgår, 
har det uppstått behov för kommunstyrelsen att se över fattat beslut från 2008. I dagsläget 
kvarstår inga andra åtaganden utöver Herkulesgården som strider mot tolkning av 
kommunallagen. FK Herkules själva ställer sig i informellt forum positiva till att själva sköta 
städning och påfyllnad, samtidigt som de då önskar motsvarande kompensation på annan väg 
såsom justering i arrendeavtal.

Ärendets behandling

Servicenämnden har behandlat ärendet den 10 september 2020, § 43.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 151 och har lämnat ärendet 
utan eget förslag.

Förslag till beslut

Servicenämndens förslag till kommunstyrelsen

Servicenämnden avslutar städningen av toaletten på Herkulesgården och överlämnar ärendet
till kommunstyrelsen för avgörande som städning av toaletterna ska fortsätta. Detta kräver i så
fall ett nytt avtal med Herkulesgården alternativt att ett bidrag ges till Herkules för att sköta
städningen i egen regi.

Ledamöternas förslag till beslut 

Stefan Gustafsson (S) föreslår, med instämmande av Marie Lindqvist (V), att avtalet avslutas. 
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att tillsammans med serviceförvaltning se hur 
funktionen av en allmän toalett kan upprätthållas vid Herkulesgården. 

Beslutsgång

Ordförande frågar om Stefan Gustafssons m.fl. förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.

Expedieras till
Stadsledningsförvaltningen, servicenämnden, serviceförvaltningen
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§ 252 Dnr 300/2020

Tidsjustering av investeringsanslag

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner att Tekniska nämnden tidigarelägger upp till 10 mnkr inom det 
fleråriga investeringsprojektet Mölndalsån, åtgärder mot översvämningar inklusive erosions-
skydd (Budget/Plan 2020-2022 rad 46 i investeringsbudget-/plan).

Tidigareläggningen ryms inom ramen för gällande prognos över det totala investerings-
utrymmet 2020.

Kommunstyrelsen konstaterar att effekten av att inkommande exploateringsbidrag gällande 
Fässbergsmotet och kringliggande (Budget/Plan 2020-2022 rad 42) har försenats ryms inom 
ramen för gällande prognos över det totala investeringsutrymmet 2020 och beslutar att andra 
anpassningsåtgärder därmed inte behöver föreslås.

Ärendet
Tekniska förvaltningen har pågående entreprenad vid Stensjön vilken Mölndalsån rinner 
igenom. Framdriften i projektet är bättre än väntat varpå tekniska förvaltningen önskar att 
tidigarelägga del av investeringsutrymmet inom projektet.

Tekniska förvaltningen vill även uppmärksamma bidrag inom projektet "Fässbergsmotet och 
kringliggande"; exploateringsbidrag á 5 miljoner kommer inte att falla ut i år då investeringen 
har pausats. Det innebär en senareläggning av inkommande bidrag gällande Fässbergsmotet 
och kringliggande, exploateringsbidrag. (Budget/Plan 2020-2022 rad 42.).

Ärendets behandling

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 27 oktober 2020, § 98.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 159.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen godkänner att Tekniska nämnden tidigarelägger upp till 10 mnkr inom det 
fleråriga investeringsprojektet Mölndalsån, åtgärder mot översvämningar inklusive erosions-
skydd (Budget/Plan 2020-2022 rad 46 i investeringsbudget-/plan).

Tidigareläggningen ryms inom ramen för gällande prognos över det totala 
investeringsutrymmet 2020.

Kommunstyrelsen konstaterar att effekten av att inkommande exploateringsbidrag gällande 
Fässbergsmotet och kringliggande (Budget/Plan 2020-2022 rad 42) har försenats ryms inom 
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ramen för gällande prognos över det totala investeringsutrymmet 2020 och beslutar att andra 
anpassningsåtgärder därmed inte behöver föreslås.

Beslutsgång 

Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Tekniska nämnden, ekonomiavdelningen
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§ 253 Dnr 256/2020

Avtal 42-2020, förtida genomförande i Forsåker

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Avtal 42-2020 om förtida genomförande i Forsåker godkänns. Kommunstyrelsens ordförande 
Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn Marklund får i uppdrag att underteckna 
avtalet. Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.

Ärendet
Staden arbetar tillsammans med MölnDala Fastigheter AB (MFAB) med en detaljplan för 
området Forsåker. Detaljplanen ställdes ut för samråd år 2017. Detaljplanen bedöms kunna 
ställas ut för granskning under första kvartalet 2021.

Mark-och miljödomstolen gav år 2019 tillstånd enligt 11 kap. miljöbalken för flytt och 
ombyggnad av betongåränna och anläggande av bypassrör, mm i Forsåker (vatten-
anläggningen).

Staden och MFAB tecknade år 2018 ett avtal om förtida tillträde och projektering i Forsåker 
(avtal 4-2018). Detta avtal omfattar dock inte genomförande av fysiska byggåtgärder. Det är 
viktigt för Forsåker-projektet att kunna hålla tidplanen för den planerade utbyggnaden inom 
kvartersmark. Byggnationen av kvarteren närmast vattenanläggningen är beroende av att 
vattenanläggningen byggs klart innan den intilliggande kvartersmarken kan bebyggas. Följden 
om tidplanen inte kan hållas är att MFAB:s intäkter från försäljning av kvarteren försenas.

I normala fall påbörjas inte genomförandet av fysiska byggåtgärder förrän detaljplanen vunnit 
laga kraft och exploateringsavtal tecknats men för att kunna hålla tidplanen behöver ett förtida 
genomförande av vattenanläggningen, inklusive vissa omkringliggande arbeten, påbörjas 
innan detaljplanen vunnit laga kraft. Konsekvensen om man behöver vänta in detaljplanens 
laga kraft blir att utbyggnaden av bostadskvarteren förskjuts, dels beroende på att byggstarten 
för vattenanläggningen förskjuts men även för att en del av arbetet med vattenanläggningen 
behöver utföras under lågflödessäsong. Missar man en lågflödessäsong dröjer det ett år till 
nästa.

Även andra åtgärder inom blivande allmän platsmark kan bli aktuella om parterna kommer 
överens om detta. Detta avtal möjliggör anläggande av hela vattenanläggningen oavsett när 
detaljplanen vinner laga kraft. Stadsbyggnadsförvaltningen har tillsammans med MFAB 
upprättat rubricerat avtal för att reglera kostnader för upphandlingar och utförandet av fysiska 
byggåtgärder innan exploateringsavtalet mellan parterna är ingånget. Avtalet reglerar även ett 
förtida tillträde till mark inom Forsåker.
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Även andra åtgärder inom blivande allmän platsmark kan bli aktuella om parterna kommer 
överens om detta. Detta avtal möjliggör anläggande av hela vattenanläggningen oavsett när

detaljplanen vinner laga kraft.

Ärendets behandling

Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 22 september 2020, §96.
Arbetsutskottet har informerats om ärendet den 4 november 2020, § 141.

Förslag till beslut
Stadsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut

Avtal 42-2020 om förtida genomförande i Forsåker godkänns. Kommunstyrelsens ordförande 
Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn Marklund får i uppdrag att underteckna 
avtalet. Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.

Beslutsgång 

Ordförande frågar om stadsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.
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§ 254 Dnr 311/2020

Avtal 60-2016, tillägg till medfinansieringsavtal - åtgärder i 
anslutning till Kålleredsmotet

Beslut
Ärendet återremitteras till plan- och exploateringsutskottet för att tydliggöra 
avtalsförhållandena.

Ärendet
Mölndals stad har tagit fram en ny detaljplan för Kållered Köpstad. Detaljplanen syftar till att 
möjliggöra en förnyelse och utökning av det befintliga handelsområdet genom uppförande av 
ett nytt IKEA-varuhus samt byggnation av ytterligare köpcentrum. 

För att säkerställa att genomförande av planförslaget inte påverkar omgivande trafiksystem 
ska ett flertal åtgärder genomföras i det kringliggande trafiksystemet, både på kommunalt och 
statligt vägnät/anläggning. Delar av åtgärde Åtgärder i 

2016. 

I ett tidigt skede uppskattades kostnader för åtgärder benämnda 1 7 till totalt 37 290 000 kr. 
Trafikverket åtog sig att finansiera åtgärd 1 och 4 upp till ett maxbelopp om 2,4 mkr. Vid 
närmare granskning av genomförandet, enligt dagens beräkningar och kännedom om 
projektet, förväntas den totala kostnaden för åtgärd 1 7 uppgå till ca 65 700 000 kr. 

Trafikverket åtar sig med hänsyn till förändrade omständigheter att bekosta delar av mer-
kostnaden, upp till 5 200 000 kr för åtgärd 1 och 4. Resterande ska IKEA Fastigheter AB och 
IKEA Centres Kållered AB i enlighet med punkt 14 i exploateringsavtal 35 2016 bekosta 
genom erläggande av exploateringsbidrag till Staden.

Ärendets behandling

Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 10 november 2020, § 123.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Tillägg till medfinansieringsavtal 60 2016 godkänns. Kommunstyrelsens ordförande Kristian 
Vramsten (M), stadsbyggnadschef Björn Marklund och teknisk chef Göran Werner får i uppdrag 
att underteckna tilläggsavtalet. Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår, med instämmande av Marcus Claesson (L) att ärendet 
återremitteras till plan- och exploateringsutskottet för att tydliggöra avtalsförhållandena.
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Beslutsgång

Ordförande frågar om ärendet kan återremitteras till plan- och exploateringsutskottet och 
finner att så sker.

Expedieras till
Plan- och exploateringsutskottet
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§ 255 Dnr 364/2019

Svar på motion (S) - Skogsbruk i Mölndals stad

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Motionens första att-sats anses besvarad genom att föreslå att i konkurrens upphandla extern 
certifierad skogsskötsel.

Motionens andra att-sats anses besvarad i och med hänvisning till skogsbruksplanen.

Ärendet
Stadsbyggnadsförvaltningen har fått en remiss från kommunstyrelsen, angående en motion 
om skogsbruk i Mölndals stad. Motionären föreslår i skrivelsen att staden ska anpassa sin 
skogsförvaltning till en inriktning mot energiändamål. Att anpassa förvaltningen av stadens 
skog så att det företrädesvis gagnar ett specifikt kommunalt bolags vinstintresse anser stads-
byggnadsförvaltningen inte vara lämpligt. Staden är för närvarande i slutfasen av arbetet med 
framtagande av en skoglig strategi. Denna strategi ska klargöra syftet med stadens innehav av 
olika skogsområden och innehålla tydliga mål för respektive typ av skog. Av strategin ska 
också framgå vem som är mest lämplig som skogsförvaltare, vilka värden i skogsinnehavet 
som är viktiga att bevara och utveckla (rekreation, naturvård, markreserv, ekosystemtjänster 
m.m.) och vilken skog som kan avyttras. Strategin beräknas vara antagen innan sommaren 
2021.

Ärendets behandling

Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 10 november 2020, § 119.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Motionens första att-sats tillstyrks genom att i konkurrens upphandla extern certifierad 
skogsskötsel. Därmed avslås andra att-satsen, samt med hänsyn till att kompetens och 
maskinpark saknas.

Ledamöternas förslag till beslut 

Marcus Claesson (L) föreslår, med instämmande av Ingemar Johansson (C), Ove Dröscher 
(S), Pernilla Övermark (S) och Marie Lindqvist (V), att första att-satsen anses besvarad i och
med plan- och exploateringsutskottets förslag till motivering. 

Motionens andra att-sats ska anses besvarad i och med hänvisning till skogsbruksplanen.
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Beslutsgång

Ordförande frågar om Marcus Claessons m.fl. förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.
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§ 256 Dnr 303/2020

Extra gåva som uppskattning till stadens anställda på grund av 
pandemin

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ge de anställda en förhöjd julgåva till värde av 1 000 kronor 
(från upphandlad nuvarande avtalsleverantör).

Ärendet
Det har i år varit ett ansträngt läge för många medarbetare, och ett önskemål finns om att ge 
medarbetarna i staden en extra uppskattning. I vanliga fall får alla anställda i Mölndals stad i 
julgåva ett gåvokort som är värt 222 kr samt jullunch/julbord till ett värde av max 375
kr/person. I år är det inte lämpligt att arbetsgivaren anordnar eller bjuder in till några julbord 
eller julluncher på grund av smittorisk. Då jullunch/julbord inte är aktuellt i år så har frågan 
varit uppe i förvaltningschefsgruppen om att ge medarbetarna i staden en extra uppskattning 
av något annat slag. Förslag har då kommit om att ge medarbetarna en julgåva till ett förhöjt 
värde.

Skatteverket medger i år en extra gåva, utöver den normala julgåvan, till personalen med 

1 000 kronor per person utan att det förmånsbeskattas. Detta är en temporär bestämmelse som 
upphör den 31/12 2020. Förutsättningarna är också att det ska gälla alla inom företaget, eller 
en större definierad grupp inom företaget. Urvalet av en definierad grupp får inte bygga på 
prestation. Skatteverket likställer prestation som arbete, vilket innebär att de ser en extra gåva 
som lön och därmed ska förmånsbeskattas.

Upphandlingsenheten gör också den tolkningen att om staden går utanför upphandlat  ram-
avtal för gåvokort så kan det strida mot huvudregel att ramavtal är exklusiva om inte 
motsatsen uttryckligen anges. Men det har i år kommit rättsfall som säger det motsatta.

Om staden skulle välja att upphandla presentkort så innebär det minst 30 dagars annonsering, 
ett antal dagar för framtagande av underlag (krav samt utvärderingskriterier), samt ut-
värdering, tilldelning, 10 dagars avtalsspärr (med eventuell överprövning) och 
avtalstecknande. Därefter leverans och betalning. Det innebär att man får räkna med minst 60 
dagars handläggning, vilket innebär att vi inte hinner till jul. Vid en upphandling är det inte 
möjligt att ställa som krav att endast butiker i Mölndal får delta och lägga in anbud. Det 
strider mot likabehandlingsprincipen.

Utifrån ovanstående så blir alternativet att använda vår upphandlade ramavtalsleverantör som 
kan erbjuda gåvokort för 500 kronor respektive 1 000 kronor. De fyra alternativ som föreslås 
till arbetsgivar- och organisationsutskottet att bereda till kommunstyrelsen för beslut är 
följande:
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1. En förhöjd julgåva till alla på ett värde av 500 kronor (från upphandlad avtalsleverantör).

2. En förhöjd julgåva till alla på värde av 1 000 kronor (från upphandlad nuvarande 
avtalsleverantör).

3. En förhöjd julgåva till alla undersköterskor och vårdbiträden inom vård- och 
omsorgsförvaltningen på ett värde av 1 000 kronor, samt en förhöjd julgåva till övriga på ett 
värde av 500 kronor (från upphandlad avtalsleverantör).

4. Ingen extragåva, endast ordinarie julgåvokort (från upphandlad avtalsleverantör).

Alternativen har tagits fram utifrån de restriktioner som Skatteverkets lagstiftning och 
upphandlingslagstiftningen har.

Ärendets behandling

Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 17 november 2020, § 54.

Förslag till beslut

Arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till beslut

Arbetsgivar- och organisationsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt alternativ 

Beslutsgång

Ordförande frågar om arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till beslut kan antas och 
finner att så sker.

Expedieras till
Ekonomiavdelningen, HR-avdelningen
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§ 257 Dnr 287/2020

Riktvärden och ambitionsnivåer för lokalförsörjning

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslagna riktvärden och nyckeltal.

Ärendet
Kommunstyrelsen behöver fastställa riktvärden och nyckeltal för att ge rätt förutsättningar i 
lokalresursplaneringen, skapa likvärdighet i stadens lokaler och att undvika missförstånd 
mellan förvaltningar och verksamheter.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 19 oktober 2020.
Lokalstrategiska utskottet är informerade om ärendet den 5 november 2020.

Förslag till beslut
Stadsledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar anta riktvärden och nyckeltal.

Ledamöternas förslag till beslut 

Marcus Claesson (L) föreslår, med instämmande av Hans Wessberg (SD), bifall till 
stadsledningsförvaltningens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om stadsledningsförvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Protokollsanteckning

Marcus Claesson (L) medges lämna följande anteckning till protokollet:

Mycket bra att uppdatera gemensamma riktvärden och kvalitetskrav för olika typer av 
lokalytor för att undvika missförstånd. Av tjänsteskrivelsen framgår att skolförvaltningen har 
deltagit i arbetet, men oklart med övriga berörda. För vård- och omsorgsförvaltningen föreslås 
inga förändringar, trots att det kommer behövas om vi ska klara lokalförsörjningen framöver. 
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Grupp-/servicebostäder i flervåningsbyggnader med lägenheter i ett av planen borde kunna 
skapas. Inom grundskolan måste lokalerna användas mer än 15% av årets timmar. 

Tillägg att överväga som riktvärden:

I Linköping finns gruppbostäder för LSS med 7 lägenheter på 35 kvm vardera, 
gemensamhetsytor tillkommer. Borde finnas riktvärde för äldreboende med 80 platser.

Borde finnas riktvärde för minst 6 avdelningar per förskola i två plan, och 18 barn per 
förskoleavdelning. Friskolor schemalägger skolraster med förskjutning vilket halverar 
behovet av uteytor och frigör flera tusentals kvadratmeter per skola. Borde finnas riktvärde 
för minsta elevantal för ny grundskola, t.ex. 400 elever för lågstadiet och 600 elever för 
mellan-/högstadiet.

Utbildningsförvaltningen i Mölndal rekommenderar gymnasieskolor i storleken 350-500 
elever, med egen identitet och möjlighet att bygga parallella enheter vid stort söktryck. 

I Stockholm byggs sporthallar med frihöjd på minst 7 m. Ett vanligt/optimalt sportgolvsmått 
r 

tagits fram gemensamt av en handfull idrottsförbund och arkitekter.

Expedieras till
Skolförvaltningen, kultur- och fritidsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, 
stadsbyggnadsförvaltningen, vård- och omsorgsförvaltningen, ekonomiavdelningen
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§ 258 Dnr 293/2020

Revidering av Vision 2022

Beslut
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att påbörja revidering av Visionen. Utgångspunkten 
i arbetet ska vara att aktualitetspröva nuvarande vision och mål mot rådande trender och andra 
beslutade strategier (Agenda 2030) på nationell och regional nivå (RUS). De delar i stadens 
nuvarande målstyrning som fortfarande kommer att vara aktuella under en längre tid ska tas 
tillvara i arbetet och att, vid behov, omhänderta nya perspektiv bl.a genom omvärldsspaning 
på hur andra kommuner gör.

Ärendet
Nuvarande vision inklusive KF mål gäller till och med 2022. Majoritetens inriktning vad 
avser arbetet med den nya visionen Mölndal 20XX är att det ska ske utifrån utgångspunkten 
att aktualitetspröva nuvarande vision och mål mot rådande trender och andra beslutade 
strategier (Agenda 2030) på nationell och regionalnivån (RUS). Målsättningen med 
inriktningen är dels att ta vara på de delar i stadens nuvarande målstyrning som fortfarande 
kommer att vara aktuella under en längre tid och att dels, vid behov, omhänderta nya 
perspektiv. Ett formellt uppdrag om att uppdatera visionen planeras att ges till stads-
ledningsförvaltningen vid nästkommande sammanträde med kommunstyrelsen.

Ärendets behandling

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 162.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att påbörja revidering av Visionen. Utgångspunkten 
i arbetet ska vara att aktualitetspröva nuvarande vision och mål mot rådande trender och andra 
beslutade strategier (Agenda 2030) på nationell och regional nivå (RUS). De delar i stadens 
nuvarande målstyrning som fortfarande kommer att vara aktuella under en längre tid ska tas 
tillvara i arbetet och att, vid behov, omhänderta nya perspektiv bl.a genom omvärldsspaning 
på hur andra kommuner gör.

Ledamöternas förslag till beslut 

Merjem Maslo (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till
Stadsledningsförvaltningen
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§ 259 Dnr 111/2020

Mölndals stads ekonomirapport för oktober

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
I månadsrapporten efter oktober prognostiseras stadens resultat för 2020 till 291,6 mnkr vilket 
kan jämföras med den justerade budgeterade resultatnivån på 42,7 mnkr tillsammans med de 
45 mnkr i resultat från försäljning av mark- och exploateringstillgångar som beräknades i 
budget.

Med andra ord en total positiv avvikelse på närmare 204 mnkr. I resultatet på 291,6 mnkr 
ingår 54 mnkr i form av ett antal engångsposter som inte är hänförliga till den vanliga 
ordinarie verksamheten. För den ordinarie löpande verksamheten prognostiseras därmed ett 
strukturellt resultat på 237,5 mnkr. Jämfört med föregående prognos är det en förbättring med 
16 mnkr, som främst är hänförlig till nämnderna.
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§ 260 Dnr 327/2020

Ansökan till kommunstyrelsen för kostnader avseende 
utomhusbelysning till förskola

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar anslå 2,2 miljoner för investering i utomhusbelysning vid 
förskolegårdar. Finansiering sker genom omprioritering inom ramen för årets totala 
investeringsutrymme. 

Skolnämnden kan återkomma med ytterligare begäran rörande fritidsverksamheten längre 
fram.

Ärendet
Kommunstyrelsen i Mölndals stad har möjliggjort för nämnderna att ansöka om särskilda 
medel för Covid-19 relaterade kostnader. Med anledning av de restriktioner som är kopplade 
till pandemin så har skolnämndens verksamheter i högre grad bedrivit undervisning utomhus. 
Det handlar framförallt inom förskolans verksamheter. Sedan tidigare saknas tillräcklig 
utomhusbelysning på ett flertal förskolegårdar. För att undvika olyckor och skador måste 
belysningen vara säker. Skolnämnden ansöker därmed om 2,2 miljoner kronor för 
utomhusbelysning till förskolegårdar.

Kommunstyrelsen har befogenhet att under löpande budgetår omprioritera mellan olika 
investeringsanslag eller inom ramen för årets totala investeringsutrymme. Enligt gällande 
investeringsprognos finns utrymme till finansiering av föreslagna åtgärder.

Ärendets behandling

Skolnämnden har behandlat ärendet genom delegeringsbeslut den 24 november 2020.

Förslag till beslut
Skolnämndens förslag till kommunstyrelsen

Skolnämnden ansöker till kommunstyrelsen om 2,2 miljoner kronor för utomhusbelysning till 
förskolegårdar.

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår att kommunstyrelsen beslutar anslå 2,2 miljoner för 
investering i utomhusbelysning vid förskolegårdar. Finansiering sker genom omprioritering 
inom ramen för årets totala investeringsutrymme. 

Marie Lindqvist (V) föreslår att beslutet kompletteras med att skolnämnden kan återkomma 
med ytterligare begäran rörande fritidsverksamheten.
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Beslutsgång

Ordförande frågar om Kristian Vramstens förslag till beslut kan antas inklusive Marie 
Lindqvists tilläggsförslag kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Skolnämnden, fastighetsavdelningen, ekonomiavdelningen
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§ 261 Dnr 49/2020

Biblioteksplan i Mölndals stad 2020-2023

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Biblioteksplan i Mölndals stad 2020-2023 antas.

Deltar ej i beslut

Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) deltar ej i beslutet med 
hänvisning till att de inte anser att ärendet är färdigberett.

Ärendet
En biblioteksplan är en politiskt antagen plan och ett lagkrav enligt bibliotekslagen (SFS 
2013:801). Kommuner är ansvariga för att ta fram en biblioteksplan för de allmänna 
biblioteksverksamheter som kommunen är huvudman för, det vill säga folk- och skol-
bibliotek. Enligt reglementet är kultur- och fritidsnämnden ansvarig för att fullgöra stadens
uppgifter enligt bibliotekslagen, bland annat att ta fram en biblioteksplan.

Planen ligger också till grund för att vi över huvud taget kan få vissa regionala och statliga 
bidrag som vi söker, bland annat Kulturrådet, kräver en sådan för bidrag till 
biblioteksområdet. Under 2019 uppgick dessa till ca 800 000 kr.

Biblioteksplanen är en strategi enligt stadens nomenklatur. Nomenklaturen frångås om det i 
lagstiftningen framgår ett annat namn. Bibliotekslagen stipulerar en biblioteksplan, det är 
också namnet på dokumentet. Biblioteksplan Mölndal 2020-2023 är långsiktigt och 
översiktligt till sin karaktär som ger ledning och pekar på prioriteringar. Planen är i sig inte 
kostnadsdrivande utan är ett gemensamt underlag för samsyn kring vilka utvecklingsområden 
för biblioteksverksamheterna som finns i staden.

Sedan är det en fråga i årliga verksamhetsplaner och budgetprocesser för politiken att 
prioritera med allting annat hur mycket och hur snabbt man kan uppfylla effekterna i 
biblioteksplanen.

Ärendets behandling

Utbildningsnämnden 2020-09-24, § 54 (svar på KSAU remiss) 
Skolnämnden 2020-09-23, § 77 (svar på KSAU remiss)
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-12, § 95 (remiss till SKN och UTN)
Kultur- och fritidsnämnden 2020-06-11, § 67
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-04-08, § 44 (Återremiss till KFN)
Kultur- och fritidsnämnden 2020-01-23,  § 2
Utbildningsnämnden 2019-11-07, § 73
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Skolnämnden 2019-11-13, § 99
Kultur- och fritidsnämnden 2019-09-19, § 64
Kultur- och fritidsnämnden 2019-06-13, § 49

Förslag till beslut
Kultur- och fritidsnämndens förslag till kommunstyrelsen

Förslag till Biblioteksplan 2020-2023 antas.

Beslutsgång

Ordförande frågar om kultur- och fritidsnämndens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Protokollsanteckning

Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) medges lämna följande 
anteckning till protokollet:
Vi väljer att inte delta i beslutet då vi anser att ärendet inte är färdigberett. Kultur- och 
fritidsnämnden bör ha getts möjlighet att bemöta de synpunkter som inkommit efter det att 
kommunstyrelsens arbetsutskott remitterat ärendet för kostnadsbedömning till skolnämnden 
och utbildningsnämnden.
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§ 262 Dnr 328/2020

Ändrad kreditgräns för utbildningsförvaltningens betalkort

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att höja kreditgränsen till 100 000 kr för Utbildningsförvaltningens 
betalkort.

Ärendet
Sedan några år tillbaka har utbildningsförvaltningen ett kommunstyrelse-beslut på att få lov 
att använda betalkort med kreditgräns på 50 000 kr. Detta för att kunna köpa annonser digitalt 
på internet. Då allt fler inköp måste betalas med betalkortet via internet och priserna ökar 
behöver kreditgränsen höjas till 100 000 kr.

Prissättningen på annonserna är dessutom utformade som en rörlig kostnad där man betalar 
f re kostnad. Det gör därför att höstmånaderna 
blir betydligt dyrare än de övriga månaderna och det är framförallt under dessa månader som 
det finns behov av en högre limit.

Utöver detta har Corona-situationen gjort att behovet av digital annonsering ökat ytterligare, 
tex finns inte möjligheten att genomföra gymnasiemässor och liknande fysiska 
informationskampanjer. All kommunikation sker digitalt.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 24 november 2020.

Förslag till beslut
Stadsledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar att höja kreditgränsen till 100 000 kr för utbildningsförvaltningens 
betalkort.

Beslutsgång

Ordförande frågar om stadsledningsförvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Expedieras till
Utbildningsförvaltningen, ekonomiavdelningen
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§ 263 Dnr 330/2020

Tillfälligt beslut för möjliggöra digitala sammanträden för nämnder

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Digitala sammanträden i Mölndals Stads nämnder och utskott tillåts under en begränsad tid 
fram till den 30 juni 2021, eller annan sluttidpunkt som senare beslutas av kommun-
fullmäktige.

Nämnderna och utskotten ser själva till att alla ledamöter kan delta på lika villkor i realtid, att 
omröstningar kan genomföras och att sekretessbelagda ärenden inte avhandlas.

I övrigt ska anvisning framtagen av stadsledningsförvaltningen följas.

Detta beslut ska gälla från och med den 16 december 2020.

Ärendet
För att kunna möjliggöra digitala sammanträden så behöver fullmäktige fatta beslut om detta. 

Förslag till beslut

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår, med instämmande av Marcus Claesson (L), Hans Wessberg 
(SD) och Ove Dröscher (S), att digitala sammanträden i Mölndals Stads nämnder och utskott 
tillåts under en begränsad tid fram till den 30 juni 2021, eller annan sluttidpunkt som senare 
beslutas av kommunfullmäktige.

Nämnderna och utskotten ser själva till att alla ledamöter kan delta på lika villkor i realtid, att 
omröstningar kan genomföras och att sekretessbelagda ärenden inte avhandlas.

I övrigt ska riktlinjer framtagna av stadsledningsförvaltningen följas.

Detta beslut ska gälla från och med den 16 december 2020.

Beslutsgång

Ordförande frågar om Kristian Vramstens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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